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شــمارش معکوس برای بازگشایی مدارس و آغاز سال 
تحصیلی جدید از ابتدای مهرماه و وعده های مســئولان 
برای بازگشایی مدارس موجب شد تا دو مدرسه در استان 
یزد پلمب شده و بیش از ۱۴۰۰ دانش آموز یزدی به کرونا 
مبتلا شــوند.به گزارش ایلنا از یزد، شیوع ویروس کرونا از 
دوسال گذشته و آسیب ها و خساراتی که در پی داشته از 
یک سو و وعده مسئولان برای بازگشایی مدارس و ناتوانی 
در کنترل پیک های کرونایی از سوی دیگر موجب نگرانی، 
اضطــراب و دلهره والدین از بازگشــایی مدارس شــد اما 
نتوانستند مانع حضور فرزندانشان در مدارس شده تا آنجا 
که این روزها با نگرانی اخبار مربوط به بازگشایی مدارس 
را دنبال می کنند.روز گذشته اما معاون فنی دانشگاه علوم 
پزشکی شــهید صدوقی یزد به طور رسمی خبر از ابتلای 
۱۴۰۰ دانش آمــوز یزدی به کرونا از ابتــدای مهرماه تا 
هفته سوم آبان ماه داد و اظهار داشت: بازگشایی مدارس 
به صــورت ترکیبی از حضــوری و غیرحضوری از ابتدای 
مهرماه آغاز شــد که تا هفته سوم آبان ماه بر اساس تست 
پی.ســی.آر ۱۴۰۰مورد دانش آموز بیمــار مبتلا به کرونا 
و بیــش از ۳۰۰ نفر از کارکنان و معلمان در سیســتم ما 
ثبت شــده است.وی افزود: همین موضوع باعث نگرانی از 
انتقال بیماری هم ســطح واحد های آموزشی و هم سطح 
خانه ها می شود که لازم است تصمیم گیری در این زمینه 
تسریع یابد.معاون فنی دانشگاه علوم پزشکی یزد در بحث 
واکسیناسیون دانش آموزان گفت: پوشش واکسیناسیون 
۱۲ تــا ۱۸ ســال نوبــت اول ۸۲ درصــد و دو نوبت ۴۲ 
درصد اســت که این ۴۲ درصد باید افزایش یابد تا ایمنی 
نسبی داشــته باشیم.شریفی افزود: در خصوص نظارت بر 
واحد های آموزشــی حضوری بر اساس آخرین آمار میزان 
فاصله گذاری مناســب ۴۰ درصد اســتفاده از ماسک ۶۵ 
درصد و تهویه مناســب ۵۵ درصد است که نیازمند ارتقا 
اســت تا بتوانیم یک آموزش همراه با سلامت در مدارس 

داشته باشیم.
پیش از این اما بارها مســئولان دانشگاه علوم پزشکی 

در سطوح مختلف و حتی در شهرستان ها نسبت به ابتلای 
دانش آموزان و شرایط نامناسب بازگشایی مدارس هشدار 
داده بودند اما مقبول نیفتاد و وزارتخانه آموزشی کشور به 
این مهم توجهی نداشت.علیرضا پورمازار؛ سرپرست شبکه 
بهداشــت مهریز از پلمپ مــدارس دولتی متخلف در این 
شهرستان خبرداد و گفت: همزمان با شروع مدارس مهریز 
در مهرمــاه آمار دانش آموزان مبتــلا به ویرس کرونا ۳۰ 
درصد افزایش یافته است.وی با بیان اینکه شبکه بهداشت 
شهرســتان مهریز با شــروع مدارس و اوج گیری بیماری 
کرونا نگران وضعیت فعلی در مدارس است، اظهار داشت: 
با دستور ستاد کرونا شهرســتان مهریز مبنی بر تعطیلی 
مــدارس بعضی از مدارس این قوانین را رعایت نکرده، در 
نتیجه از ســوی شبکه بهداشــت مهریز پلمب شدند.پور 
مازار با اشاره به دستورالعمل نسخه ۰۶ آموزش و پرورش 

مبنی بر اینکه فقط دانش  آموزانی که ســاکن روســتا و 
یا در مدارس کار و دانش مشــغول به تحصیل هســتند 
و دانــش آموزان مقطع ابتدایــی )در هفته دو روز( جهت 
کلاس های حضوری به مدارس دعوت می شــوند تصریح 
کرد: در شهرستان مهریز این دستو العمل از سوی آموزش 
و پرورش به درســتی اجرا نشده اســت و نتیجه آن ابتلا 

دانش آموزان و معلیمن به ویروس کرونا است.
سرپرست شــبکه بهداشت شهرســتان مهریز با بیان 
اینکه اداره آموزش و پرورش مهریز موظف اســت اگر در 
کلاسی شــاهد حضور دانش آموز مبتلا به کرونا باشد آن 
کلاس را کاملًا غیرحضــوری و مجازی برگزار کند عنوان 
کرد: در شهرستان مهریز با وجود حضور دانش آموز مبتلا 
به علائم تنفســی و کرونــا در کلاس های حضوری درس 
اما هیچگونــه اقدامی در خصوص برگــزاری غیرحضوری 

کلاس انجام نشده اســت.عضو ستاد کرونا مهریز با اشاره 
بــه اینکه در اکثر مدارس شهرســتان مهریــز به رعایت 
دســتور العمل های بهداشــتی کم توجهی می شود ادامه 
داد: شــرایط مناســب برای رعایت پروتکل ها در مدارس 
ممانعــت از حضور کارکنــان و دانش آمــوزان مبتلا به 
کرونا و هرگونه علائم تنفســی است.سیدکاظم حسینی؛ 
رئیس آموزش و پــرورش مهریز هم در خصوص تعطیلی 
مدارس و بی توجهی به دســتورالعمل ها و بخشــنامه ها 
برای کلاس های مجازی گفت: قبل از بازگشــای مدارس 
در مهرماه جلســاتی را با کادر آموزشــی و انجمن اولیا و 
مربیــان گرفته و تأکید بر رعایت پروتکل های بهداشــتی 
شد.وی یادآور شد: شهرستان مهریز از ۱۰۷ مدرسه فعال، 
نزدیک به ۷۰ مدرســه کمتر از ۱۰۰ نفر دانش آموز دارد 
و این موارد زمینه مناســبی برای بازگشایی مدارس و در 
فضای مناســب و با رعایت دســتور العمل های بهداشتی 
بود.حســینی تصریح کرد: با توجه ابتلای دانش آموزان و 
معلمان به ویروس کووید ۱۹ و وضعیت قرمز شهرســتان 
مهریز از ابتدا تا پایان مهر ماه، شهرستان مهریز به تناسب 
جمعیت نسبت به شهرســتان های دیگر وضعیت مناسب 
تری داشــتیم.رئیس آموزش و پــرورش مهریز افزود: در 
سند ۰۶ و بخش نامه ای که در خصوص بازگشایی مدارس 
داشــتیم هم با توجه به شروع واکسیناسیون، رنگ بندی 
برای تعطیلی مدارس ذکر نشــده بود.سخنگوی دانشگاه 
علوم پزشــکی یزد هم اظهار داشت: در حال حاضر، ۴۳۳ 
بیمار مشــکوک به کرونا در بیمارســتان های استان یزد 
بســتری هســتند و ۸۹ نفر به دلیل وخامت حالشان در 
بخش مراقبت های ویژه حضور داشــته و خدمات دریافت 
می کنند.ابراهیم سلمانی افزود: در شبانه روز گذشته، ۸۶ 
بیمار مشــکوک به کرونا در بیمارســتان های استان یزد 
پذیرش شــدند.وی گفت: در حال حاضر شهرســتان های 
مهریز و خاتم در وضعیت قرمز کرونایی، شهرســتان های 
اشکذر، تفت و بهاباد در وضعیت زرد و سایر شهرستان ها 

در وضعیت نارنجی کرونایی قرار دارند.

برای حل مشــکل تعاونی مسکن کارکنان 
ارتش که پــس از حدود دو دهــه بی نتیجه 
مانده، پیشــنهادهایی از قبیل شهرک سازی با 
محوریت فضای سبز و باغ ویلا مطرح است اما 
بررسی این نوع تغییر کاربری منوط به بررسی 
در تبصره یک ماده یک اســت.به گزارش ایلنا 
در قزوین، تامین مســکن از جمله موضوعات 
مهمی اســت که برای آن اقدامــات مختلفی 
صورت گرفته و تعاونی های مســکن از جمله 
راه کارهای حل چالش مســکن است.در استان 
قزوین طی ســال های گذشــته برای تقدیر از 
کارکنان ارتــش، قطعه زمینی در باورس برای 
ساخت مسکن تخصیص پیدا کرد و افراد زیادی 
با امید خانه دار شدن در آن عضو شدند اما امروز 
پس از گذشت نزدیک به دو دهه انتظار، چیزی 
که اعضای تعاونی با آن مواجه شــده اند، هیچ 
اســت و مشــکل اصلی آن نیــز زراعی بودن 

زمین ها است.
یکــی از اعضای تعاونی مســکن کارکنان 
ارتش درباره مشکلات موجود به خبرنگار ایلنا 
می گویــد: این تعاونی بــا ۱۲۰ هکتار زمین و 
۲ هزار و ۷۵۰ عضو ســالیان درازی اســت که 
دارای مشــکل است؛ طی یک دوره تهاتر آن با 
زمین مسکونی پیشنهاد شد که البته به علت 
تخصیص زمین بسیار کمتر از زمین خریداری 
شــده در تعاونی مورد موافقت اعضا نبود.داوود 
محمدی ادامه می دهد: برای تغییر کاربری این 
زمین ها و مجوز ساخت وساز، جلسات متعددی 
با مســئولان کشوری و اســتانی برگزار شد و 
در زمان وزارت محمد اســلامی، ارائه پیشنهاد 
برای ساخت مسکن و بررسی آن، تصویب شد 
اما پس از گذشــت چندین مــاه هنوز نتیجه 
مطلوبــی به دســت نیامده اســت.وی عنوان 
می کند: خواسته ما اعضای تعاونی که چندین 
سال اســت برای خرید این زمین ها و ساخت 
مسکن هزینه پرداخت کرده اما چیزی تحویل 

نگرفته ایم این است که زمان بررسی مشکلات 
این تعاونی تسریع پیدا کند و طرح پیشنهادی 
در شورای عالی معماری و شهرسازی بررسی و 
تصویب شــود، نوک پیکان مطالبات و امید ما 
به نمایندگان مجلس اســت که امیدواریم این 

موضوع را بررسی و پیگیری کنند.
نماینــده مــردم قزوین، آبیــک و البرز در 
مجلس شورای اسلامی نیز درباره پیگیری های 
صورت گرفته برای حل این مشکل به خبرنگار 
ایلنــا می گویــد:  طی دیداری کــه با اعضای 
تعاونی مسکن لشگر ۱۶ زرهی قزوین داشتیم 
مشــکلات این تعاونی که ۲ هزار و ۸۰۰ نفر از 
سال ۸۱ با آن مواجه هستند بررسی شد؛ امروز 
شاهد این هستیم که این تعاونی هنوز در حد 
یک زمین باقی مانده اســت و اقدامات عمرانی 
لازم برای رفع موانع آن انجام نشده است.فاطمه 
محمدبیگی ادامه می دهد: برای حل این مشکل  
ملاقات های متعددی با مســئولان کشوری و 
استانی انجام شده و به گفته اعضای تعاونی در 
این مدت بیش از ۸۰ جلسه برای تعاونی برگزار 
شده و به رغم اینکه به لحاظ قانونی منعی وجود 
ندارد و همه چیز مطابق با قانون پیش رفته؛ اما 
حتی یک واحد مسکونی برای این افراد ساخته 
نشده؛ لذا وظیفه خود می دانم که این موضوع را 
پیگیری کنم تا بتوانیم در قالب شهرک سازی 
یا طرح های ملی مسکن اعضای این تعاونی را 
یاری کنیم.وی عنــوان می کند: تهاتر زمین با 
زمین های مسکونی مهرگان و قزوین نیز از راه 

حل های خوب این پروژه است.
افــرادی که  تاکیــد می کند:  محمدبیگی 
مدافعان این مملکت هستند و سال های زیادی 
را برای دفاع از مرزها در حوزه نظامی گذرانده اند 

عمدتا مظلوم واقع می شــوند، مظلومیت این 
افراد در لشــگر کاملا مشهود است و نسبت به 
ســایر افراد در بهره مندی از حقوق اجتماعی 
مورد اجحاف قرار گرفته اند، باید ســعی کنیم 
با رعایــت عدالــت کاری کنیم تا ایــن افراد 
به حقوق اجتماعی خود دسترســی داشــته، 
صدایشان شــنیده شود و مطالبات برحقی که 
بر زمین مانده انجام شود.برای بررسی بیشتر با 
لطف الله سیاهکلی به عنوان نماینده قزوین در 
مجلس تماس گرفتیم که این مسئول از روند 
بررسی مشکلات این تعاونی اظهار بی اطلاعی 
کرد؛  این درحالی است که در ماه گذشته این 
نماینده  با یکی دیگر از رســانه های استان در 

این باره مصاحبه کرده بود.
معاون امــور عمرانی اســتاندار قزوین در 
تشریح مشــکلات این تعاونی به خبرنگار ایلنا 
می گوید: زمیــن این مجموعه به عنوان کمک 
به مجموعه ارتش بیشــتر از ۲۰ سال است که 
خریداری شده تا با تغییر کاربری ارزش افزوده 
پیدا کند و حدود ۱۸ ســال اســت که تغییر 
کاربری آن درحال پیگیری است.علی فرخزاد 
ادامه می دهــد: موضوع در کارگروه زیربنایی و 
شــورای برنامه ریزی و توسعه استان مطرح و 
طرحی برای ارائه در شــورای عالی معماری و 
شهرسازی تصویب شد؛ بر این اساس ۴۰ درصد 
این زمین ها داخــل حریم مهرگان و محمدیه 
است و ۶۰ درصد آن که خارج از حریم است از 
قابلیت شهرک سازی برخوردار است.وی تاکید 
می کند: برای این زمین ها باید طرح تفصیلی در 
قابلیت مسکونی و با محوریت فضای سبز ارائه 
شود که خانه باغ یا باغ ویلا از جمله آن ها است؛ 
در واقع باید طرح ارائه شده به شکلی باشد که 

غالب سطح اشکال آن فضای سبز باشد که به 
این شکل برای اعضا نیز همراه با ارزش افزوده 
خواهد بود.این مسئول درباره زراعی بودن این 
زمین ها عنوان می کند: این زمین ها بالای کانال 
آب بر طالقان قرار دارد و به دلیل بالاتر بودن از 
سطح کانال، آب کانال روی آن سوار نمی شود؛ 
ضمن اینکه از اراضی مرغوب کشاورزی نیست 

و کشت دیم هم در آن انجام نمی شود.
وی ادامه می دهــد: نمایندگان امور اراضی 
که در جلسات حضور داشــتند و در کارگروه 
زیربنایــی در ابتــدای امر مخالفتــی با تغییر 
کاربری نداشتند البته موضوع باید برای بررسی 
در تبصــره یک ماده یک مطرح شــود.فرخزاد 
می گوید: حدود ۲۵ تعاونی مســکن مشــکل 
دار در اســتان قزوین وجود دارد که هر یک با 
قدمت ۲۰ تا ۲۵ سال پیش خریداری شده اند 
و باید برای رفع مشــکل هر کدام متناسب با 
شــرایط و نوع قرار گیری زمین، نسخه خاصی 
ارائــه کنیم؛ درواقع باید برای هر کدام از آن ها 
راه کار متفاوتی داشته باشیم.مدیر امور اراضی 
استان قزوین نیز درباره بررسی زمین های این 
تعاونی در تبصره یک ماده یک به خبرنگار ایلنا 
می گوید: صرفا کلیات موضوع در استان مطرح 
شده و هنوز برای بررسی دقیق به امور اراضی 
ارجاع داده نشــده است و پس از ارجاع به این 
واحد، مجاز بودن یا نبودن ســاخت مسکن در 
این اراضی بررســی خواهد شد.راه وشهرسازی 
به عنــوان یکی از نهادهای متولی در این حوزه 
وظیفه پیگیری امــور را برعهده دارد.مدیرکل 
راه و شهرسازی اســتان قزوین در این باره به 
خبرنگار ایلنا می گوید: براساس آخرین جلسات، 
بنا شد کارگروه زیربنایی پیشنهاد خود را ارائه 

دهد و مقرر شد تعاونی مسکن کارکنان ارتش 
در شهرک سازی مشاور بگیرد تا موضوع را به 
طور دقیق بررســی کرده و طرح را ارائه دهند 
تا در نهایت موضوع در شــورای عالی معماری 
و شهرسازی مطرح شود.سید علی هاشمی تاکید 
می کند: نوع شهرک سازی و زمان ارائه طرح به 

نظر تیم مشاور تعاونی بستگی دارد.
امــا تغییر کاربری غیرمجاز اراضی زراعی و 
باغی از مشکلاتی است که در استان قزوین با 
آن مواجه هستیم؛ باتوجه به اهمیت زمین های 
زراعی مقابله با تغییر کاربری غیرمجاز آن ها از 
اهمیت بالایی برخور دار اســت و نباید اجازه 
داد این اراضی با وعده های شــهرک سازی و 
مسکونی شدن به فروش برسد.معاون اجتماعی 
و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری استان 
قزوین در این بــاره به خبرنگار ایلنا می گوید: 
برای جلوگیــری از تغییر کاربری غیرمجاز در 
شورای پیشگیری از وقوع جرم و حفظ حقوق 
بیت المال موضوعاتی مطرح شــده و اقداماتی 
صورت گرفته که از جمله آن ها احیای تبصره 
۲ ماده ۱۰۰ است.علی فولیان با اشاره به نقش 
مشــاوران املاک در تغییــر کاربری غیرمجاز 
اراضی کشــاورزی عنوان می کند: مشــاورین 
امــلاک و دلالان عاملان اصلی تفکیک اراضی 
کشاورزی هســتند و حلقه اصلی ارتباط بین 
فروشندگان و عاملان ساخت وساز غیرمجاز به 
شــمار می آیند وبا وعده تغییر کاربری  نسبت 
به خرد شدن زمین ها اقدام می کنند که برای 
مقابله با این امر نیز نظارت بر مشاورین املاک 
کلید خورده اســت.بدون شــک حل مشکل 
تعاونی مســکن کارکنان ارتش از حقوق اولیه 
اعضای این تعاونی اســت؛ اما نباید اجازه داد 
اراضی کشــاورزی قربانی بی تدبیری و منفعت 
طلبی هایی شود که طی سال های گذشته رقم 
خــورده،از این رو بهتر اســت   از راه حل های 

جایگزینی غیر از تغییرکاربری استفاده کرد.

گودبرداری های غیراصولی و نبود نظارت های کافی از ســوی شهرداری ها به 
بلای جان شــهروندان تبدیل شــده که علاوه بر تهدید مال آنها ممکن است در 
این حوادث جانشــان را نیز از دست بدهند.به گزارش مهر، ۸ آبان ماه امسال بود 
که خبر ریزش دیوار مدرســه فرشــتگان در استان گلستان به تیتر یک رسانه ها 
تبدیل شــد و بعد از بررســی های انجام شــده دلیل این حادثه گودبرداری غیر 
اصولی ساختمان مجاور مدرسه اعلام شد. از این دست خبرها کم نیست و هر از 
چندگاهی شاهد بروز چنین حوادثی در سراسر کشور هستیم که حتی در برخی 
از آنها عده ای از شهروندان علاوه بر از دست دادن مال، جان خود را نیز از دست 
داده اند.روز دوشــنبه خبر گودبرداری غیر اصولی و احتمال ریزش یک ساختمان 
دو طبقه در خیابان ۹۸ گلسار رشت در فضای مجازی گیلان منتشر شد. به گفته 
مسئولان شهرداری منطقه یک رشت این ساختمان که قرار است در شش طبقه 
ساخته شود نه مجوز شهرداری و نه پروانه ساخت دریافت کرده است. اگرچه این 
حادثه با حضور به موقع نیروهای آتش نشــانی تلفات جانی به دنبال نداشت اما 
خطر ریزش این ساختمان همچنان وجود دارد.یکی از ساکنان این ساختمان در 
گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به اینکه بعد از انجام گودبرداری در زمینی کناری 
احساس کردیم ســاختمان نشســت کرده و به عقب متمایل شده است، افزود: 
در ورودی این ســاختمان به دلیل نشستی که شــده بسته نمی شود.وی با بیان 
اینکه شــش مغازه در زیر ساختمان و چهار واحد مسکونی نیز روی این مغازه ها 
قرار دارد که همه نشســت کرده و کج شــده اند، گفت: شکاف هایی که در اطراف 
ساختمان و پیاده رو ایجاد شده در حال افزایش است.این شهروند اضافه کرد: تمام 
ساکنان این ساختمان و واحدهای صنفی که در زیر آن فعال بودند به دلیل یک 
خطای انسانی و نبود نظارت ها از سوی سازمان های متولی هم جان و هم مالشان 
در خطر است.سرپرست شــهرداری منطقه یک رشت در این زمینه در گفتگو با 
خبرنگار مهر با اشاره به اینکه مالک بدون صدور پروانه اقدام به گودبرداری کرده 
اســت، گفت: هنوز موضوع مهندس ناظر این پروژه مشخص نیست و شهرداری 
شــش اخطاریه تاکنون برای آنها صادر کرده اســت.وی با بیان اینکه تاریخ تمام 
اخطاریه ها مشخص اســت، افزود: تکلیف واحدهای مسکونی و واحدهای صنفی 
در حال ریزش برای عهده مالک ساختمان است.سرپرست شهرداری منطقه یک 
رشت اضافه کرد: با توجه به اینکه هنوز شهرداری برای این پروژه پروانه ای صادر 
نکرده تمام مسئولیت های مربوط به مالک ساختمان در حال ساخت است.وی با 
اشاره به خطراتی که مالکان ساختمان های اطراف را تهدید می کند، افزود: اقدام 

به پلمب این پروژه منفعتی برای صاحبان ملک های مجاور ندارد.
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری رشت در باره آن در 
گفتگو با خبرنگار مهــر اظهار کرد: این گودبرداری به صورت غیر اصولی و بدون 
مجوز انجام شده است.شهرام مؤمنی با بیان اینکه این گودبرداری سبب شده تا به 
ساختمان کناری این زمین آسیب وارد شود، افزود: با توجه به بررسی های صورت 
گرفته احتمال ریزش این ســاختمان وجود دارد.وی با اشاره به حضور نیروهای 
آتش نشانی و کارشناسان، تصریح کرد: تمام ساکنان ساختمان و واحدهای صنفی 
زیر آن تخلیه شدند اما لوازم منزل و مغازه ها همچنان در محل وجود دارد.رئیس 
ســازمان نظام مهندســی گیلان در گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه به 

محض اطلاع از این حادثه کمیته نظارت و ارزیابی به محل اعزام شــدند، اظهار 
کرد: یک سرمایه بدون دریافت روانه ساختمانی و شهری سازی را دریافت نکرده 
اســت.بهزاد پارسا با بیان اینکه نقشه های این پروژه به تازگی تأیید شده اما هنوز 
نامه شــهرداری از سوی سازمان نظام مهندسی ارسال نشــده است، افزود: این 
یعنی اینکه هنوز به صورت قانونی مســئولیت مهندسان پروژه آغاز نشده است.
وی با اشاره به اینکه با توجه به اینکه موضوع گودبرداری این ساختمان به دلیل 
خطراتی احتمالی ریزش برای ســاختمان های مجاور را به دنبال داشــت بسیار 
حائز اهمیت بود، گفت: با توجه به این شــرایط شــهرداری باید نظارت سخت تر 
و شــدیدتری در این زمینه انجام دهد.پارسا همچنین به موضوع ارسال اخطاریه 

از ســوی شــهرداری منطقه یک رشت اشــاره و تأکید کرد: تنها دادن اخطاریه 
کفایت نمی کند باید نظارت ها به صورت سختگیرانه تری انجام شود.وی ادامه داد: 
شــهرداری باید با کمک گرفتن از دادســتانی در همان ابتدا از اجرای این پروژه 
ممانعت به عمل می آورد در حال حاضر و با شــروع گودبرداری این کار به دلیل 
خطراتی که ایجاد کرده غیر ممکن است.پارسا با اشاره به اینکه باید خطرات ایجاد 
شــده برای ســاختمان های اطراف در کوتاه ترین زمان به سرعت قبل از بروز هر 
حادثه ای برطرف شــود، اضافه کرد: کمیته نظارت سازمان نظام مهندسی گیلان 
نکات و توصیه های لازم را به سازندگان این پروژه برای برطرف کردن خطرات به 

وجود آمده ارائه کرده است.

دو مدرسه در استان یزد پلمب شد

 ابتلای ۱۴۰۰ دانش آموز یزدی به کرونا از ابتدای مهرماه

راهی که پس از دو دهه به مقصد نرسید

 آیا تعاونی مسکن ارتش قزوین باغ ویلا می شود؟

گودبرداری غیر اصولی بلای جان شهروندان رشت

راه اندازی خط تولید ویناس آلودگی
 برای کاهش آلودگی ناشی از کارخانه خمیرمایه

گروه شهرستانها- مهری کرفســی: راه اندازی خط تولید ویناس آلودگی 
ناشــی از کارخانه خمیرمایه را به حداقل می رساند.مدیر کارخانه خمیر مایه ناغان 
گفــت: خط تولید ویناس در چهار فاز به بهره برداری می رســد که فاز اول آن ۱۰ 
روز دیگر افتتاح و تا تابستان سال آینده شاهد بهره برداری کامل خط تولید ویناس 
در این کارخانه هستیم که با راه اندازی آن آلودگی های زیست محیطی به حداقل 
می رسد.سیدعلی هاشمی در نشست خبری با اصحاب رسانه افزود:کارخانه خمیرمایه 
یک صنعت ۲۲ ساله است که با ۱۳۰ نفر نیروی بومی مشغول به کار است و در کنار 
آن ۵۰ نفــر به صورت پیمانکاری در این کارخانه فعالیت می کند.وی تصریح کرد: 
هزینه های جانبی مثل بیمه و سنوات پرسنل این کارخانه در حدود ۱۰ میلیارد ریال 
در ماه برآورده شــده و متوسط هزینه خرید ماهیانه به تفکیک بخش و شهرستان 
چهارده میلیارد ریال و برآورد مجموع هزینه تا شــهریورماه در استان حدود یکصد 
و پانزده میلیارد ریال است.هاشمی گفت: بخش آزمایشگاه این کارخانه مجهزترین 
آزمایشــگاه صنعتی در این استان است که توانسته با پرسنل بومی در حال فعالیت 
باشــد و فن آوری های جدید آزمایشگاهی در فازهای توســعه ای در آینده ای نه 
چندان دور برای این امر در نظر گرفته شــود.وی خاطر نشــان کرد: تلاشگران و 
صنعتگران فنی توانســته اند در چندماه گذشته از روش مهندسی معکوس علاوه 
بر تکنولوژی جدید صنایع غذایی، پروژه های حساس و بزرگی چون تصفیه پساب 
، تولید ویناس، تولید الکل خالــص و .... را به اجرا بگذاردکه برخی به مرحله بهره 

برداری رسیده و تعدادی از آن ها در آینده ای نزدیک به بهره برداری می رسد.

برقراری پروازهای یزد - زاهدان از اول آذرماه
مدیر کل فرودگاه های اســتان یزد از برقراری پرواز یزد به زاهدان و بالعکس از 
ابتدای آذر ماه امســال خبر داد.عباس محمدی در گفت وگو با ایسنا در این رابطه 
تصریح کرد: این پروازها روزهای یکشنبه و چهارشنبه هر هفته با هواپیمای امبرائر 
۱۴۵ توسط شرکت هواپیمایی پویا انجام می شود.وی افزود: این هواپیما در ساعت 
۹:۴۰ صبح روزهای مذکور، فرودگاه بین المللی یزد را به مقصد زاهدان ترک می کند 
و همچنین ســاعت ۱۱:۳۰ ظهر از فرودگاه زاهدان راهی فرودگاه بین المللی یزد 
می شــود.گفتنی است؛ بخش زیادی از مسافران ورودی به یزد را شهروندان استان 
زیبای سیستان و بلوچستان تشــکیل می دهند که برقراری پرواز یزد به زاهدان و 
بالعکس کمک شــایانی به دسترسی راحت تر ایشان و همچنین مسافران ورودی 
به زاهدان از سمت یزد می کند.همچنین یادآور می شود؛ سال های متمادیست که 
اســتان یزد به ویژه شــهر یزد به عنوان یکی از قطب های پزشــکی کشور میزبان 
هم وطنان استانهای جنوب و جنوب شرقی کشور به خصوص از استان های کرمان، 

هرمزگان، سیستان و بلوچستان، فارس و همچنین خراسان جنوبی است.

ایجاد لکه نفتی اطراف روستای شول گناوه
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان گناوه گفت: لکه نفتی در سه 
راهی روســتای شــول به وجود آمده که برای برطرف شــدن آن با شرکت نفت و 
گاز گچساران صحبت کرده ایم.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از بوشهر، کامبیز 
عبدالهی رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان گناوه عنوان کرد: در پی 
تماس اهالی روســتای شــول، از وجود لکه نفتی در سه راهی روستای شول ۵۰۰ 
متری شــرکت پترو امید خبردار شــدیم.او افزود: پس از حضور در محل حادثه و 
بررســی این آلودگی، با مسئولان شرکت نفت و گاز گچساران برای پاکسازی لکه 
و انتقال خاک آلوده به تلمبه خانه گوره )بندر امام حسن( مذاکراتی صورت گرفت.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان گناوه بیان کرد: با توجه به بارندگی 
اخیر و گِلی بودن منطقه امکان اینکه خودرو به منطقه بیاید، نبود و قرار بر این شد 
که پس از مساعد شدن شرایط زمین شرکت نفت اقدام های لازم را برای پاکسازی 

انجام دهد.

متعادل شدن قیمت مرکبات شمال در دی ماه
افزایش برداشت مرکبات شمال در ماه های پیش رو قیمت این میوه را در دی ماه 
متعادل خواهد کرد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از ساری، هادی ایزدی مدیر 
باغبانی جهاد کشاورزی مازندران با اشاره به اوج گیری برداشت مرکبات در مازندران  
گفت:برداشت پرتقال تامپسون از اواخر آبان به اوج خود می رسد و تا اواخر آذر ماه 
نیز ادامه خواهد داشــت.او افزود: قیمت مرکبات همزمان با اوج گرفتن برداشت و 
افزایش عرضه آن در بازار کاهش نسبی خواهد داشت.مدیر باغبانی جهاد کشاورزی 
مازندران با بیان اینکه عرضه نارنگی در این روز ها زیاد شده است، ادامه داد: با توجه 
به افزایش تولید و اســتمرار برداشت نارنگی و تداخل آن با برداشت پرتقال به نظر 
می رسد در دی ماه قیمت مرکبات شمال به تعادل برسد.هادی ایزدی گفت: با اتمام 
برداشت نارنگی های شمال قیمت پرتقال نیز منطقی خواهد شد.او عرضه به موقع 
پرتقال در بازار را یکی از راه های مدیریت قیمت دانست و با بیان اینکه تعجیل در 
عرضه میوه به صلاح باغدار و بازار نیست از باغداران خواست با گرما درمانی و نایلون 
پیچی پرتقال های با کیفیت و مناسب، اقدام به ذخیره سازی میوه کنند.مدیر باغبانی 
جهاد کشاورزی مازندران افزود: صادرات مرکبات نیز با خارج شدن مرکبات ترکیه از 

بازار های منطقه در دی و بهمن ماه امسال رونق خواهد گرفت.

جاده های گلستان لغزنده است
رئیس پلیس راه اســتان گلســتان گفت: جاده های گلســتان لغزنده است و از 
رانندگان درخواســت داریم با ســرعت مطمئنه و با رعایت فاصله طولی مناسب 
رانندگی کنند.به گزارش ایلنای گلستان، سرهنگ علی عبدی اظهار داشت: بدنبال 
اعلام سازمان هواشناســی از ظهر دیروز سامانه ای سرد و بارشی وارد استان شده 
است.وی افزود: با توجه به شرایط جوی و بارش باران در محورهای استان، جاده ها 
لغزنده است لذا از شهروندان درخواست داریم نسبت به رعایت قوانین بیش از پیش 
کوشا باشند.رئیس پلیس راه گلستان، خاطرنشان کرد: رعایت سرعت مطمئنه، توجه 
به جلو و حفظ فاصله مناســب با خودروهای دیگر در این شــرایط امری ضروری 
بوده و از وقوع حوادث رانندگی پیشگیری می کند.این مقام انتظامی بیان داشت: با 
توجه به احتمال بارش برف در ارتفاعات، شــهروندان تا حد امکان از سفر به نقاط 
کوهستانی پرهیز کرده و در صورت ضرورت تجهیزات زمستانی از جمله زنجیر چرخ 
همراه داشته باشند.سرهنگ عبدی با بیان اینکه پلیس شبانه روز برای برقراری نظم 
و امنیت جاده ها تلاش می کند، گفت: از شــهروندان محترم تقاضا داریم همچون 
گذشــته با خادمان خود در پلیس راه همکاری داشته و پلیس را در اجرای هر چه 

بهتر تامین نظم و امنیت یاری کنند.

100 غذای محلی کرمانشاه ثبت ملی می شود
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان از 
برنامه این اداره کل برای ثبت ملی ۱۰۰ غذای محلی کرمانشاه خبر داد.علی صابر در 
گفت و گو با ایسنا، بااشاره به معرفی کرمانشاه به عنوان شهر خلاق خوراک از سوی 
سازمان یونسکو، اظهار کرد: کرمانشاه یکی از چند شهر اول ایران از نظر تنوع غذایی 
است و طی سالهای گذشته تعداد زیادی از غذاهای استان به ثبت ملی رسیده است.

وی افزود: شهرت برخی از غذاهای محلی کرمانشاه مانند دنده کباب، خورش خلال 
و آش عباســعلی فراتر از مرزهای کشور رفته و نام استان ما را در بحث گردشگری 
غذا مطرح کرده است.معاون گردشگری استان با بیان اینکه ثبت حدود ۱۰۰ غذای 
محلی دیگر کرمانشاه در فهرست آثار ملی ناملموس در دستورکار قرار گرفته، عنوان 
کرد: پرونده این غذاها برای ثبت ملی شدن در حال تهیه است و قرار است در شورای 
ثبت آثار کشور مورد داوری قرار گیرند.وی تصریح کرد: قرار گرفتن تعداد زیادی از 
غذاهای محلی استان در فهرست آثار ملی ناملموس در سالهای گذشته و از سوی 
دیگر برنامه هایی که طی این ســالها برای معرفی این غذاها داشتیم، باعث شد تا 
بستری برای معرفی جهانی کرمانشاه به عنوان شهر خلاق خوراک فراهم شود.صابر 
بااشاره به همکاری میراث فرهنگی و شهرداری کرمانشاه در این برنامه، گفت: این 
اتفاق خوب می تواند رونق بخش گردشگری غذای استان را به همراه داشته باشد، 
هرچند که درحال حاضر اکثر گردشگرانی که به استان ما سفر می کنند، حتما سری 
هم به رستوران های سنتی کرمانشاه می زنند و طعم بی نظیر خورش خلال و دنده 
کباب را می چشند، اما با این رویداد می توانیم در بخش گردشگری غذا بیشتر کار 
کنیم.وی ادامه داد: در این راستا، برنامه ای هم برای معرفی غذاهای محلی کرمانشاه 
در کنار معرفی سایر جاذبه های گردشگری استان به زبان های مختلف بین المللی 
در دستور کار داریم، به ویژه اینکه همسایگی با کشور عراق می تواند کمک کند تا 
روی جذب گردشگر خارجی در حوزه گردشگری غذا هم برنامه ریزی انجام دهیم.

معاون گردشگری استان با بیان اینکه تا پیش از شیوع کرونا معرفی غذاهای محلی 
کرمانشاه عموما از طریق شرکت در برنامه ها، جشنواره ها و نمایشگاه های مختلف 
بود، اعلام کرد: با شیوع کرونا و تعطیلی این دسته از برنامه ها، بیشتر تمرکز خود را 

روی ثبت ملی این غذاها و معرفی آنها از طریق فضای مجازی گذاشته ایم.

اخبار کوتاه

 
»آگهی تجدید مزایده عمومی شماره ۱۱۰/۱۴۰۰/۱۱۰97 نوبت دوم«

شرکت آب و فاضلاب اهواز در نظر دارد »کنتورهای اسقاط خود در قطرهای 
مختلف را با کنتور ۱/۲ اینچ نو.« با شــرایط ذیــل از طریق مزایده عمومی معاوضه 
نماید. لذا از کلیه شــرکت های تولیدکننده دارای پروانه بهره برداری دعوت می شود 
نمایندگان خود را با در دست داشتن مهر شرکت و یا معرفی نامه )که در آن نشانی، 
تلفن ثابت، تلفن همراه و نمابر قید شده است( و فیش واریز وجه به مبلغ 300/000 
ریال به حســاب جاری شــماره 0102952722001 بانک صادرات شعبه فلکه اول 
کیانپارس به نام شرکت آب و فاضلاب اهواز، جهت خرید اسناد تا پایان وقت اداری 

روز دوشنبه مورخ 1400/09/01 به آدرس زیر مراجعه نمایند.
اهواز- کیانپارس خیابان ۵ غربی- نبش خرداد- طبقه ســوم- امور قراردادهای 

شرکت آب و فاضلاب اهواز
ضمنــا در صورت نیــاز می توانید با شــماره 33386509-061 تماس حاصل 

نمایید، شرایط حاکم به شرح ذیل می باشد:
1- فروشنده: شرکت آب و فاضلاب اهواز

2- دستگاه نظارت: معاونت مالی و پشتیبانی- مدیریت امور انبارها

3- مبلغ تضمین شــرکت در فرآیند ارجاع کار: به میزان 462/000/000 
ریال می باشد.

4- مدت اعتبار پیشنهاد: 3 ماه
5- محل تحویل کنتورهای نو: اهواز

6- مدت زمان تحویل کنتورهای نو: یک ماه
7- تاریخ و محل تحویل پاکات مزایده: تا ســاعت 10:00 روز شــنبه مورخ 
1400/09/13 بــه آدرس: اهواز- کیانپــارس- خیابان ۵ غربی- نبش خرداد- طبقه 

همکف- دبیرخانه مرکزی شرکت آب و فاضلاب اهواز می باشد.
8- محل و زمان گشایش پیشنهادها: زمان گشایش پاکات )الف و ب و ج( 
در دفتر مدیریت قراردادهای شــرکت آبفا اهواز در تاریخ 1400/09/13 راس ساعت 
11:00 می باشد، ضمنا حضور شرکت کنندگان یا نماینده آنان در روز بازگشایی پاکات 

بلامانع می باشد.
۹- هزینه آگهی مزایده به عهده برنده مزایده می باشد.

روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب اهواز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شــماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۹۰۲۱۰۰۰۲۱۵ مورخ ۱۴۰۰/۷/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک سمنان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای حسین نظری فرزند ابوطالب به شماره شناسنامه ۷۹ صادره از سمنان در مقدار ۳ دانگ مشاع از 
ششــدانگ یک قطعه محوطه به مســاحت ۲۰۳/۲۵ متر مربع قسمتی از پلاک ۰ فرعی از ۱۸۹۸ اصلی واقع در بخش یک 
سمنان خریداری از مالکان رسمی، شامل حمید رضا نظری فرزند ابوطالب و خانم محترم موروئی از مرحوم ابوطالب نظری 
در ازای مقدار نه چهاردهم ســهم مشاع از دو دانگ و یک چهارم دانگ مشاع از ششدانگ محرز گردیده است لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: دوشنبه 1400/8/10

تاریخ انتشار نوبت دوم: چهارشنبه 1400/8/26
روانبخش قنبری - رئیس ثبت اسناد و املاک                 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۹۰۲۱۰۰۰۲۱۴ مورخ ۱۴۰۰/۷/۲۷ هیات اول موضوع قانون تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک سمنان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای سعید نظری فرزند ابوطالب به شماره شناسنامه ۲۲۳۲۸صادره از سمنان در مقدار ۳ دانگ مشاع از ششدانگ 
یک قطعه محوطه به مســاحت ۲۰۳/۲۵ متر مربع قســمتی از پلاک ۰ فرعی از ۱۸۹۸ اصلی واقع در بخش یک ســمنان 
خریداری از مالکان رســمی، شامل خانم ها فرشته و راضیه نظری فرزندان ابوطالب و خانم محترم ارسطو موروئی از مرحوم 
ابوطالب نظری در ازای مقدار نه چهاردهم سهم مشاع از دو دانگ و یک چهارم دانگ مشاع از ششدانگ محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: دوشنبه 1400/8/10
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